
VERSLAG BUITENLANDSE DIENSTREIS 

 
 

HOEVEEL PERSONEN HEBBEN DE REIS GEMAAKT 

Twee personen hebben de dienstreis naar Denemarken gemaakt.  
 

HOELANG DUURDE DE REIS? 

In totaal duurde de reis vier dagen, waarvan wij twee dagen met de trein onderweg waren. De treinreis naar 
Aalborg duurde maar liefst +13 uur. 
 

WAT WAS HET DOEL VAN DE REIS? 

Het doel van de reis was om kennis op te doen, over hoe Denemarken hun warmtebronnen en warmtenetten 
hebben geregeld. Denemarken maakt gebruik van gemeentelijke warmtebedrijven en bewonersinitiatieven die 
zich hebben ontwikkeld tot niet commerciële warmtepartijen. Zij opereren hun warmtenetten en bronnen 
zonder winstoogmerk, en gebruiken overschot aan geld (surplus) om hun warmteketen te verduurzamen en uit 
te breiden. Den Haag is momenteel druk bezig met de Energietransitie en wij kunnen van de organisatievormen 
uit Denemarken veel leren. Nieuwe inzichten die daar opgedaan zijn, worden nu verkend om toe te passen 
onder de toekomstige nieuwe warmtewet.  
 
 

WELKE LOCATIES ZIJN BEZOCHT? 

Wij hebben Noord-Denemarken bezocht en zijn naar verschillende gemeentes geweest. De uitvalbasis was de 
stad Aalborg, maar hebben andere plekken als Hørring en Viborg bezocht. Binnen deze gebieden zijn we naar 
de volgende warmtebedrijven geweest: 
 
- Viborg Varme 
- Grundfos 
- Gues Amba 
- Hjørring 
- Aalborg Forsyning 
  
 

WIE HEB JE ONTMOET? (BENOEM DE FUNCTIEOMSCHRIJVING)  

Binnen de eerdergenoemde warmtebedrijven hebben we de eigenaren, vooral bewoners, van de systemen 
ontmoet. De directeuren en bestuursleden vertelden over hoe de warmtesystemen tot stand gekomen zijn en 
hoe het besluitvormingsproces nu loopt.  
 
De reis werd grotendeels georganiseerd door Mikkel Vibaek Jensen; de energie adviseur van de ambassade van 
Denemarken.  
 
 
 

WAT HEEFT DE REIS DE GEMEENTE OPGELEVERD? 

 
 
De reis heeft nieuwe inzichten opgeleverd die wij binnen Den Haag mogelijk kunnen inzetten, bij het vormen 
van nieuw beleid voor warmte coöperaties (bewonersinitiatieven), de nut en noodzaak van opslag en de 



voordelen van het verdelen van warmte doormiddel van het inzetten van verschillende bronnen op hetzelfde 
warmtenet.  
 
Tevens zijn nieuwe connecties met andere Nederlandse gemeenten gelegd en vindt meer kennisdeling over 
deze onderwerpen plaats.  
 

ZIJN ER VERVOLGAFSPRAKEN? ZO JA, WELKE?  

 
 
Na de reis zijn meer kennissessies georganiseerd in Nederland. Deze workshops hebben de opgedane kennis op 
de proef gesteld, door met casussen aan de slag te gaan. Aan de hand van de casussen kwamen wij erachter 
dat in meerdere gemeenten uitdagingen werden geuit die wij in onze gemeente al opgelost hadden. Om deze 
reden hebben we afgesproken om een kennisgroep op te zetten en elkaar, ook buiten Den Haag, op weg te 
helpen met het proces naar aardgasvrije steden. In het vervolg gaan we gezamenlijk verder nadenken over de 
rollen van warmtecoöperaties en de gemeente onder de nieuwe warmtewet met lessen geleerd uit 
Denemarken.  


